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Věc:  Rozpuštění Sněmovny – nedodržování Ústavy prezidentem ČR

Žádost 
(…)
Žádost o poskytnutí informace podle Zákona č. 106/1999 Sb.

Dne  27.  dubna  2021  odvysílala  Česká  televize  ve  svém  zpravodajství  na  ČT  24
v 10:00 hodin informaci,  že  prezident  ČR Miloš  Zeman uvedl,  že  v případě  kdy opozice
sežene dostatečný počet hlasů a rozpustí Sněmovnu, že on sněmovnu nerozpustí. Stejné téma
se objevilo ve zpravodajství ČT 24 dne 28. dubna 2021, kdy předseda Pirátů Ivan Bartoš
uvedl informaci o stanovisku státního prezidenta Zemana který prohlásil, že pokud sněmovna
odhlasuje své rozpuštění, tak to zváží, ale nerozpustí ji.                                                        

Protože  akt  rozpuštění  sněmovny  je  vymezen  nejvyšším  zákonem  republiky,  tedy
Ústavou předpokládám, že by ji i státní prezident měl dodržovat stejně, jako se to očekává, ale
i vyžaduje od všech občanů České republiky. Ústavní zákon číslo 1/1993 Sb. v platném znění
vymezuje  rozpuštění  Sněmovny  po  odhlasování  poslanci  a  povinnost  státního  prezidenta
vymezuje takto:

v  Článku 62 Prezident republiky pod písmenem c) rozpouští Poslaneckou sněmovnu. 

V ustanovení  není  vymezena  jakákoliv  možnost  státního  prezidenta  rozpuštění
„zvažovat“ a též není stanoven žádný termín,  do kdy musí tento úkon provést. Čili  znění
tohoto ustanovení je naprosto srozumitelné i malým dětem, pokud již umí číst a vnímat obsah
psaného.  Tedy  státní  prezident  je  POVINEN  rozhodnutí  Sněmovny  o  rozpuštění  plně
respektovat a BEZ PRODLENÍ provést. Jakékoliv pokusy o „vysvětlení, jak to zákonodárce
vlastně  myslel“  jsou  minimálně  irelevantní,  pokud  nechci  napsat  hloupé  či  prohlašované
s určitými postranními úmysly. Pokud by zákonodárce vůbec uvažoval v tomto směru, zcela
určitě  by  se  v textu  Článku  62  písmeno  c)  toto  vymezení  objevilo.  Tudíž  jsem  plně
přesvědčen o tom, že prohlašování státního prezidenta, že „rozpuštění Sněmovny zváží
či  vůbec  neprovede,  nemohu  považovat  za  nedodržování  Ústavy,  ale  zcela  jasně  a
zřetelně, bez jakýchkoliv pochybností, VEŘEJNÝM  POHRDÁNÍM ÚSTAVOU !!!

V souladu se Zákonem č. 106/1999 Sb. žádám proto o informace k níže uvedeným
otázkám:

1. Jsou některé Poslanecké kluby většinově přesvědčeny o tom, že státní prezident Zeman
nedodržuje Ústavu ?

2.  Jakým způsobem bude řešit  Poslanecká sněmovna to,  že státní  prezident  Miloš Zeman
prokázal veřejně, že POHRDÁ ÚSTAVOU ?

3.  Uvažuje  některý  z Poslaneckých  klubů, v souvislosti  s veřejným  pohrdáním  státního
prezidenta Ústavou, jejím dlouhodobým porušováním a ohrožováním  bezpečnosti státu jehož
je státním prezidentem,  o impeachmentu ?



4.   Pokud  o  kroku,  uvedeném v bodě  třetím  Poslanecké  kluby  neuvažují,  jaký  je  důvod
takového jejich rozhodnutí ?   

Odpověď na shora uvedené 4 otázky mi laskavě pošlete na adresu: ………………

Protože  nemám elektronický podpis,  posílám tuto žádost  předběžně mailem a
originál zašlu následně poštou klasickou.

Předem děkuji za odpověď.

(…)  
Odpověď
(…)

Vážený pane ………,

Kancelář  Poslanecké  sněmovny  obdržela  dne  30.  dubna  2021  prostřednictvím
elektronické pošty Vaše podání, v jehož obsahu poukazujete na nedávné jednání prezidenta
republiky  a  na  jeho  odmítavé  výroky  ve  vztahu  k potenciálnímu  rozpuštění  Poslanecké
sněmovny v případě, kdy by se na tom sama Sněmovna usnesla, a v této souvislosti spatřujete
prezidentovo pohrdání Ústavou České republiky. Na základě uvedeného poté žádáte podle
zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů, o
zodpovězení následujících otázek:

„1. Jsou některé Poslanecké kluby většinově přesvědčeny o tom, že státní prezident
Zeman nedodržuje Ústavu?

2.  Jakým způsobem bude řešit  Poslanecká sněmovna to,  že  státní  prezident  Miloš
Zeman prokázal veřejně, že POHRDÁ ÚSTAVOU?

3. Uvažuje některý z Poslaneckých klubů, v souvislosti s veřejným pohrdáním státního
prezidenta Ústavou, jejím dlouhodobým porušováním a ohrožováním bezpečnosti státu, jehož
je státním prezidentem, o impeachmentu?

4.  Pokud o kroku, uvedeném v bodě třetím Poslanecké kluby neuvažují, jaký je důvod
takového jejich rozhodnutí?“   

Nejprve  Vás  chceme  informovat,  že  v souladu  s Příkazem  č.  4/2010  vedoucího
Kanceláře  Poslanecké  sněmovny,  v platném  znění,  je  k vyřízení  Vašeho  podání  příslušné
Samostatné oddělení styku s veřejností Kanceláře Poslanecké sněmovny.

Současně  Vás  musíme  bohužel  informovat,  že  i  přesto,  že  Vašemu  postoji  lidsky
rozumíme, není v možnostech Kanceláře Poslanecké sněmovny coby povinného subjektu ve
smyslu zákona o svobodném přístupu k informacím poskytnout Vám v tuto chvíli odpovědi
na položené dotazy. 

V prvé  řadě  musíme  vysvětlit,  že  pravomoc  Poslanecké  sněmovny,  stejně  jako
Kanceláře  Poslanecké  sněmovny  coby  její  servisní  organizace,  je  vymezena  především
Ústavou České republiky a zákonem č. 90/1995 Sb., o jednacím řádu Poslanecké sněmovny,
ve  znění  pozdějších  předpisů.  Podle  těchto  právních  předpisů  nejsou  uvedené  instituce
oprávněny  poskytovat  závazná  výkladová  stanoviska  jak  k právním  předpisům,  tak  ani
k Ústavě České republiky. 



Dále  bychom  chtěli  uvést,  že  podle  §  2  odst.  4  zákona  o  svobodném  přístupu
k informacím  se  povinnost  poskytovat  informace  netýká  dotazů  na  názory,  budoucí
rozhodnutí  a  vytváření  nových  informací.  V současné  chvíli  nemáme  k  dispozici  žádné
usnesení, stanovisko či oficiální prohlášení jakéhokoli poslanecké klubu ve vztahu k obsahu
Vašich  dotazů.  Stejně  tak  ani  Senát  dosud  nepožádal  Poslaneckou  sněmovnu  o  souhlas
s podáním  ústavní  žaloby  proti  prezidentu  republiky,  jak  to  předpokládá  Čl.  65  Ústavy.
Nemáme tudíž v současné době k dispozici žádné oficiální materiály či podklady, které by
obsahovaly informace, o jejichž poskytnutí žádáte a které bychom Vám mohli poskytnout.
Pokud se tato situace změní, a Poslanecká sněmovna či některý z jejích orgánů v předmětné
záležitosti nějaké stanovisko zaujme nebo přijme ve věci konkrétní usnesení,  budeme Vás
určitě informovat. Bohužel v tuto chvíli se nedá ani jakkoli predikovat, kdy by k tomu mohlo
pravděpodobně dojít. 

Pro úplnost bychom ještě chtěli dodat, že veřejnost se může se svými dotazy obracet i
na  jednotlivé  poslance  či  poslanecké  kluby  přímo,  a  to  jak  prostřednictvím  poštovní
korespondence,  tak  elektronickou  poštou.  V takovém  případě  stačí,  jak  je  uvedeno  na
webových  stránkách  Poslanecké  sněmovny, uvést  do  subjektu  Vašeho  emailu  např.
"Poslanecký klub ANO", "Poslanecký klub ČSSD", "Poslanecký klub ODS" atd., a odeslat jej
na adresu posta@psp.cz. Příslušná zásilka bude poté předána přímo sekretariátu příslušného
poslaneckého klubu. Je však třeba ještě podotknout, že režim zákona o svobodném přístupu
k informacím se na jednotlivé poslankyně a poslance, stejně jako na Poslaneckou sněmovnu
samotnou  nevztahuje,  a  neuplatní  se  tedy  ani  lhůty,  ani  procedury  uvedeným  zákonem
předpokládané. 

 

S pozdravem 

(…)
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